
**Liability Waiver for Participation in the
41st Rotary Cycling World Championships 2026 in Kitzbühel**

I participate in the 41st Rotary Cycling World Championships 2026 in Kitzbühel, including all cycling and non-cycling events listed in the program, at my own risk. I acknowledge the liability waiver of the organisers, Rotary Club Kitzbühel and Rotary Cycling Fellowship Austria, for damages of any kind.

I confirm that I have trained sufficiently for participation in the Rotary Cycling World Championships 2026 and the cycling events listed in the programme and that I am physically fit and in good health. The applicable road traffic regulations must be observed at all times throughout the event. I have adequate personal third-party liability insurance. I assume sole responsibility for my physical well-being, my personal belongings and my sporting equipment.

I undertake to wear a bicycle helmet that complies with the applicable safety standards throughout all cycling events and to follow the instructions of the organisers, course marshals and event officials. The organisers are entitled to exclude me from further participation in the event in the event of any breach of these obligations, of the applicable road traffic regulations or of the anti-doping rules. In such a case, I shall have no claim for reimbursement of any entry fees paid.

Furthermore, I undertake to comply with the organisers' requirements and to follow the instructions of the organisers' representatives also when participating in events forming part of the accompanying programme.

If I have not yet reached the age of 18, participation is only permitted with the signature of a parent or legal guardian. In such case, the declarations contained in this liability waiver shall also be made by the parent or legal guardian.

The organisers, Rotary Club Kitzbühel and Rotary Cycling Fellowship Austria, as well as their members, governing bodies, employees, assistants and sponsors, shall not be liable to me for damages caused by them through slight negligence. Liability for personal injury as well as liability for wilful misconduct and gross negligence shall remain unaffected. To the extent that I am liable to third parties for any damage caused by me in connection with my participation, I shall indemnify and hold harmless the organisers, their members, governing bodies, employees, assistants and sponsors from and against any such claims, except to the extent that the damage was caused by them wilfully or through gross negligence.

Within the scope of the foregoing limitation of liability, I shall not assert any claims against the organisers, their members, governing bodies, employees, assistants or sponsors in respect of damages arising in connection with my participation. This shall also apply to damage to items carried by me, theft, and damages occurring during my journey to and from the event and during my stay. Claims arising from personal injury and claims resulting from wilful misconduct or gross negligence are not covered by this waiver.

I consent to photographs, film and video recordings, and interviews made in connection with my participation being used by the organisers for reporting on and promoting the event and, for this purpose, being published on the internet, on social media, in radio and television broadcasts, magazines, books and other media. No remuneration shall be paid for such use. This consent is voluntary and may be revoked at any time with effect for the future by notifying the organisers. Publications already made shall remain unaffected insofar as their removal cannot reasonably be expected of the organisers. Participation in the event is not conditional upon granting this consent.

I acknowledge and expressly submit to the provisions of the Austrian Anti-Doping Federal Act 2021 (ADBG) and the anti-doping rules of the National Anti-Doping Agency Austria (NADA Austria), the World Anti-Doping Agency (WADA), the Union Cycliste Internationale (UCI) and the International Olympic Committee (IOC).

The organisers are entitled to cancel, interrupt or postpone the event or to change the course for reasons beyond their control, in particular due to weather conditions, official orders or force majeure. In such cases, no claims for damages shall arise. Any reimbursement of entry fees shall be governed by the provisions of the registration, entry and cancellation terms and conditions.

Austrian law shall apply, excluding the conflict-of-law rules of private international law; mandatory consumer protection provisions shall remain unaffected. Should any provision of this liability waiver be or become invalid or unenforceable, the validity and enforceability of the remaining provisions shall remain unaffected. The invalid or unenforceable provision shall be replaced by a provision that comes as close as legally permissible to the intended purpose of the original provision.

Any deletions or additions made to this liability waiver shall be deemed null and void. Refusal to sign this form shall render participation in the Rotary Cycling World Championships impossible and invalid.

I declare that I have read and understood the above conditions in detail and expressly agree to their contents.

Data Protection Information

☐ I hereby voluntarily consent to the organisers processing my personal data for the purpose of providing me with information about future events. I may withdraw this consent at any time with effect for the future. The lawfulness of processing carried out prior to the withdrawal of consent shall remain unaffected. Participation in the event is not conditional upon granting this consent.

The controllers responsible for the processing of my personal data are Rotary Club Kitzbühel, Vorderstadt 3, A-6370 Kitzbühel, and Rotary Cycling Fellowship Austria, Gasteiger Steiger 9, A-6382 Kirchdorf in Tirol, who can be contacted at info@rotary-cycling.at.

Registration, contact and competition data, including race number, times and results, will be processed for the purpose of organising and conducting the event, timekeeping and publishing results, and fulfilling legal obligations. The legal bases for processing are Art. 6(1)(b), (c) and (f) GDPR. Recordings and promotional communications will be processed on the basis of my consent pursuant to Art. 6(1)(a) GDPR. Recipients include timekeeping, IT and photography service providers. The data will be retained for one year and subsequently deleted, unless statutory retention obligations require otherwise.

I have the right of access (Art. 15 GDPR), rectification (Art. 16 GDPR), erasure (Art. 17 GDPR), restriction of processing (Art. 18 GDPR), data portability (Art. 20 GDPR), as well as the right to object to processing (Art. 21 GDPR). I may exercise these rights by contacting the organisers using the contact details stated above. I also have the right to lodge a complaint with the Austrian Data Protection Authority (Österreichische Datenschutzbehörde), Barichgasse 40–42, 1030 Vienna, Austria.

Name: _____

Race number: _____

Date: _____

Signature: _____

For participants under 18 – name and signature of parent or legal guardian:

Name: _____

Signature: _____

Haftungsausschluss für die Teilnahme bei der 41. Rotary Rad-WM 2026 in Kitzbühel

Ich nehme an der 41. Rotary Rad-WM 2026 inklusive der im Programm aufgeführten Rad-Veranstaltungen und dem Rahmenprogramm in Kitzbühel auf eigenes Risiko teil und ich erkenne den Haftungsausschluss der Veranstalter Rotary Club Kitzbühel und Rotary Cycling Fellowship Austria für Schäden aller Art an.

Ich habe für die Teilnahme an der Rotary Rad-WM 2026 und den im Programm aufgeführten Rad-Veranstaltungen ausreichend trainiert und bin körperlich gesund. Die Straßenverkehrsordnung ist zu jedem Zeitpunkt der Veranstaltung einzuhalten. Ich bin selbst ausreichend haftpflichtversichert. Ich trage für meine körperliche Unversehrtheit, meine persönlichen Gegenstände und sportliche Ausrüstung die alleinige Verantwortung.

Ich verpflichte mich, während aller Rad-Veranstaltung einen normgerechten Radhelm zu tragen und den Anweisungen der Veranstalter, der Streckenposten und der Ordner Folge zu leisten. Die Veranstalter sind berechtigt, mich bei Verstößen gegen diese Verpflichtungen, gegen die Straßenverkehrsordnung oder gegen die Anti-Doping-Bestimmungen von der weiteren Teilnahme auszuschließen; ein Anspruch auf Rückerstattung allfälliger Nenngelder besteht in diesem Fall nicht.

Des Weiteren verpflichte ich mich, auch bei Teilnahme an den Veranstaltungen des Rahmenprogramms die Vorgaben des Veranstalters einzuhalten und den Anweisungen der Erfüllungspersonen des Veranstalters Folge zu leisten.

Habe ich das 18. Lebensjahr noch nicht vollendet, ist die Teilnahme nur mit Unterschrift eines Erziehungsberechtigten zulässig; die Erklärungen in diesem Haftungsausschluss werden diesfalls auch von diesem abgegeben.

Die Veranstalter Rotary Club Kitzbühel und Rotary Cycling Fellowship Austria, deren Mitglieder, Organe, Mitarbeiter, Helfer und Sponsoren haften mir gegenüber nicht für Schäden, die sie leicht fahrlässig verursacht haben. Die Haftung für Personenschäden sowie die Haftung für Vorsatz und grobe Fahrlässigkeit bleibt unberührt. Soweit ich Dritten gegenüber für Schäden einzustehen habe, die ich im Zusammenhang mit meiner Teilnahme verursache, halte ich die Veranstalter, deren Mitglieder, Organe, Mitarbeiter, Helfer und Sponsoren schad- und klaglos; dies gilt nicht, soweit der Schaden von diesen selbst vorsätzlich oder grob fahrlässig verursacht wurde.

Im Rahmen des vorstehenden Haftungsumfangs werde ich gegen die Veranstalter, deren Mitglieder, Organe, Mitarbeiter, Helfer und Sponsoren keine Ansprüche wegen Schäden erheben, die im Zusammenhang mit meiner Teilnahme entstehen. Dies gilt auch für Schäden an mitgeführten Gegenständen, für Diebstahl sowie für Schäden auf der Hin- und Rückreise und während meines Aufenthalts. Ansprüche wegen Personenschäden sowie Ansprüche aus Vorsatz oder grober Fahrlässigkeit sind davon nicht erfasst.

Ich willige ein, dass Fotos, Film- und Videoaufnahmen sowie Interviews, die im Zusammenhang mit meiner Teilnahme entstehen, von den Veranstaltern zur Berichterstattung über die Veranstaltung und zu deren Bewerbung genutzt und zu diesem Zweck im Internet, in sozialen Medien, in Rundfunk und Fernsehen, in Zeitschriften, Büchern und in sonstigen Medien veröffentlicht werden dürfen. Eine Vergütung wird nicht geleistet. Diese Einwilligung ist freiwillig und kann jederzeit mit Wirkung für die Zukunft gegenüber den Veranstaltern widerrufen werden; bereits erfolgte Veröffentlichungen bleiben unberührt, soweit deren Entfernung den Veranstaltern nicht zumutbar ist. Die Teilnahme an der Veranstaltung ist von dieser Einwilligung nicht abhängig.

Ich anerkenne die Bestimmungen des Anti-Doping-Bundesgesetzes 2021 (ADBG) sowie die Anti-Doping-Bestimmungen der Nationalen Anti-Doping Agentur Austria (NADA Austria), der World Anti-Doping Agency (WADA), der Union Cycliste Internationale (UCI) und des Internationalen Olympischen Komitees (IOC) und unterwerfe mich diesen ausdrücklich.

Die Veranstalter sind berechtigt, die Veranstaltung aus Gründen, die sie nicht zu vertreten haben – insbesondere bei Wetterlage, behördlicher Anordnung oder höherer Gewalt – abzusagen, abzubrechen, zu verschieben oder die Strecke zu ändern. Schadenersatzansprüche bestehen in diesem Fall nicht. Eine allfällige Rückerstattung von Nenngeldern richtet sich nach den Bestimmungen der Anmeldung, Nenn- und Rücktrittsbedingungen.

Es gilt österreichisches Recht unter Ausschluss der Verweisungsnormen des Internationalen Privatrechts; zwingende verbraucherschutzrechtliche Bestimmungen bleiben unberührt. Sollte eine Bestimmung dieses Haftungsausschlusses unwirksam sein oder werden, bleibt die Wirksamkeit der übrigen Bestimmungen unberührt; an die Stelle der unwirksamen Bestimmung tritt eine Regelung, die dem angestrebten Zweck rechtlich zulässig am nächsten kommt.

Streichungen und Zusätze auf diesem Haftungsausschluss sind gegenstandslos. Die Verweigerung der Unterschrift auf diesem Formular macht eine Teilnahme an der Rotary Rad-WM unmöglich und ungültig.

Ich erkläre, dass ich die vorgenannten Bedingungen ausführlich gelesen und verstanden habe und mit deren Inhalt ausdrücklich einverstanden bin.

Datenschutzinformation

☐ Hiermit erkläre ich mich freiwillig damit einverstanden, dass die Veranstalter meine personenbezogenen Daten verarbeiten, um mir Informationen über künftige Veranstaltungen zu übermitteln. Ich kann diese Einwilligung jederzeit mit Wirkung für die Zukunft widerrufen; die Rechtmäßigkeit der bis zum Widerruf erfolgten Verarbeitung bleibt unberührt. Die Teilnahme an der Veranstaltung ist von dieser Einwilligung nicht abhängig.

Verantwortliche für die Verarbeitung meiner personenbezogenen Daten sind der Rotary Club Kitzbühel, Vorderstadt 3, A-6370 Kitzbühel, und die Rotary Cycling Fellowship Austria, Gasteiger Steiger 9, A-6382 Kirchdorf in Tirol, erreichbar unter info@rotary-cycling.at.

Verarbeitet werden Anmelde-, Kontakt- und Wettkampfdaten einschließlich Startnummer, Zeiten und Ergebnissen zum Zweck der Organisation und Durchführung der Veranstaltung, der Zeitnehmung und Ergebnisveröffentlichung sowie zur Erfüllung rechtlicher Verpflichtungen. Rechtsgrundlagen sind Art 6 Abs 1 lit b, lit c und lit f DSGVO. Aufnahmen und Werbezusendungen werden auf Grundlage meiner Einwilligung nach Art 6 Abs 1 lit a DSGVO verarbeitet. Empfänger

sind Zeitnehmungs-, IT- und Fotodienstleister. Die Daten werden für 1 Jahr aufbewahrt und danach gelöscht, soweit keine gesetzlichen Aufbewahrungspflichten entgegenstehen.

Mir stehen das Recht auf Auskunft (Art 15 DSGVO), auf Berichtigung (Art 16 DSGVO), auf Löschung (Art 17 DSGVO), auf Einschränkung der Verarbeitung (Art 18 DSGVO), auf Datenübertragbarkeit (Art 20 DSGVO) sowie das Recht auf Widerspruch gegen die Verarbeitung (Art 21 DSGVO) zu. Diese Rechte kann ich gegenüber den Veranstaltern unter den vorgenannten Kontaktdaten geltend machen. Überdies steht mir das Recht auf Beschwerde bei der Österreichischen Datenschutzbehörde, Barichgasse 40–42, 1030 Wien, zu.

Name: _____

Startnummer: _____

Datum: _____

Unterschrift: _____

Bei Minderjährigen – Name und Unterschrift des Erziehungsberechtigten:

Name: _____

Unterschrift: _____